
 
 
BERGEN KOMMUNE 
 
 
 

 

 Saknr 287/23 
 Arkivsak:  2022/56654 
 
Til mottaker 

Bybane til Åsane, delstrekning 2 - Sandbrogaten - Eidsvågtunnelen,  
planID 65810000, områderegulering, og  
Fløyfjelltunnelen – Rigg- og anleggsområde (DSFF), plan-ID 
70670000, områderegulering 
 
Bergen bystyre behandlet saken i møtet 27.09.2023 sak 287/23 og fattet følgende 
vedtak:  
1. I medhold av plan- og bygningslovens § 12-12, vedtas områdereguleringsplan 

Fløyfjelltunnelen – rigg- og anleggsområde. DSFF PlanID 70670000, vist på plankart, 
datert 17.03.2023, med tilhørende bestemmelser, datert 31.03.2023, med følgende 
endringer: 
 
i) Det skal ikke tillates omlasting av tunnelmasser innenfor  
bestemmelsesområde #91 _2, rigg- og anleggsområde.  
 
ii) § 7.1.1 i planbestemmelsene endres til: «Før det gis tillatelse til igangsetting av 
tunnelarbeid skal nødvendige anlegg for håndtering av drivevann/tunnelvann og 
overvann fra rigg- og anleggsområdet være etablert.» 
 

2. I medhold av plan- og bygningslovens § 12-12, vedtas områdereguleringsplan for 
Bybanen fra sentrum til Åsane delstrekning 2: Sandbrogaten - Eidsvågtunnelen. PlanID 
65810000, vist på plankart datert 17.03.2023, med tilhørende bestemmelser, datert 
31.03.2023. 
 

3. Vedtakene i denne sak vil erstatte enkeltvedtakene 1g og 1b fra bystyresak  
161/23, vedtatt av bystyret 31.05.2023. 

 
Merknad  
I tilfelle det skulle verte aktuelt å nytte saltimporttomta til rigg- og anleggsområde, ber 
bystyret om at ein i detaljprosjekteringa og i planlegging av anleggsgjennomføringa har fokus 
på å redusere ulempene så mykje som mogleg for bustadene. Bystyret ber også om at ein 
vurderer om det er tenleg å innløyse dei mest utsette bustadene og behovet for å skaffe 
alternativ bustad i dei mest utfordrande delane av anleggsfasen. 
 
 
Martine Jordana Baarholm (FrP) fremsatte på vegne av FrP følgende protokolltilførsel: 
 
Fremskrittspartiet viser til bystyremøte 31.mai 2023, hvor vi fremmet alternativt forslag til 
vedtak, i ettertid har det vist seg at det var feil i saken, vi fremmer derfor opp igjen vårt 
forslag til vedtak om å skrinlegge bybaneprosjektet.  
 
 
Bergen bystyres behandling 
Følgende representanter tok ordet:  
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Charlotte Spurkeland (H), Anne Brit Reigstad (Sp), Geir Steinar Dale (A),  
Tore Landmark (FP), Thor Hakon Bakke (MDG), Jarle Brattespe (SV),  
Thomas Modulv Flesland (Sp), Mailiss Solheim-Åkerblom (SV),  
Martine Jordana Baarholm (FrP), Grete Line Simonsen (Sp), Joel Ystebø (KrF),  
Per Jørgensen (UAV), Olav Reikerås (UAV), Thor Arnold Woldseth (UAV),  
Trym Helge Aafløy (UAV), Lillian Vangberg (A), Andreas Madsen Berg (SV),  
Anne Brit Reigstad (Sp), Rolf Scott (UAV), Ove Sverre Bjørdal (Sp). 
 
Forslag fremsatt i bystyret: 
Anne Brit Reigstad (Sp) fremsatte på vegne av Sp følgende utsettelsesforslag: 

Plan 70670000 vert sendt attende til byrådet for utgreiing etter Naturmangfaldslova $7, jfr. 
$8-12. 
 
Utsettelsesforslag fra Sp, fremsatt av Anne Brit Reigstad (Sp) fikk 15 stemmer (FP, Sp(2), 
Pp, UAV (TS, RS, TA, TW, OR) og var dermed falt. 
 
 
Charlotte Spurkeland (H) fremsatte på vegne av H følgende alternative forslag til punkt 1 H: 
 
Områdereguleringsplan Fløyfjelltunnelen – rigg- og anleggsområde. DSFF PlanID 70670000, 
vist på plankart, datert 15.09.2022, med tilhørende bestemmelser, datert 31.03.2023, vedtas 
ikke. 
 
Mailiss Solheim-Åkerblom (R) fremsatte på vegne av R følgende alternative forslag til punkt 
1: 
 
Ettersom Statens vegvesen har signalisert at de ikke ønsker å benytte Saltimporttomten for 
utskiping av masser og konsekvensene for beboerne i ytre Sandviken er store, ønsker 
bystyret at det i saken til områdereguleringsplan Fløyfjelltunnelen – rigg- og anleggsområde 
gjøres en sammenligning mot Vegvesenets alternative løsninger for massehåndtering. Det 
må gjøres en sammenligning av miljøbelastning av de ulike løsningene og konsekvenser for 
framdrift og muligheter for samfunnsnyttig bruk av massene må belyses. Bystyret sender 
derfor områdereguleringsplan Fløyfjelltunnelen – rigg- og anleggsområde. DSFF PlanID 
70670000, tilbake til Byrådet for videre utredning. Bystyret ber byrådet gå i dialog med 
Statens vegvesen for å få fortgang i arbeidet slik at arbeidet med ekstern kvalitetssikring av 
planen (KS2) blir minst mulig forsinket». 
 
Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP og FrP følgende alternativt forslag i 2 punkt: 
 
1. Reguleringsplanene vedtas ikke, og arbeidet med bybanen til Åsane skrinlegges.  
 
2. Som et resultat av at bybanen skrinlegges bes byrådet gå i dialog med aktuelle 

myndigheter for å fjerne ytre bomring ettersom at den ikke lenger behøves for å 
finansiere bybaneutbyggingen til Åsane. 

 
Charlotte Spurkeland (H) fremsatte på vegne av H følgende tilleggsforslag til punkt 2H: 
 

i. Holdeplass under Sandvikskirken, med utgang ved siden av kirken reguleres ikke, og 
tas ut av plankart og bestemmelser.  

 
ii. Holdeplassen «Sandviken sykehus» endrer navn i den videre planleggingen til 

«Gamle Bergen», ettersom dette er navnet på dagens bussholdeplass i dette 
området. 
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Votering: 
Alternativt forslag fra FP og FrP, fremsatt av Tore Landmark (FP) fikk 12 stemmer (FP, FrP, 
UAV (RS, PJ, TA, TW)) og var dermed falt. 
 
Alternativt forslag til punkt 1 fra H, fremsatt av Charlotte Spurkeland (H) fikk 29 stemmer (H, 
FP, Sp (2), Pp, UAV (TS, RS, PJ, TA, OR)) og var dermed falt. 
 
Alternativt forslag til punkt 1 fra R, fremsatt av Mailiss Solheim-Åkerblom (R) fikk 33 stemmer 
(H, FP, Sp(2), R(2), FrP, Pp, UAV)) og var dermed falt. 
  
Innstillingens punkt 1 ble vedtatt med 34 stemmer (A, MDG, SV, Sp (2), R (1), V, KrF). 
 
Innstillingens punkt 2 ble vedtatt med 55 stemmer (H, A, MDG, SV, Sp, R, V, KrF, Pp, UAV 
(TS, OR)). 
 
Tilleggsforslag til punkt 2 fra H, fremsatt av Charlotte Spurkeland (H) fikk 20 stemmer (H, 
Sp(2), Pp, UAV (TS, RS, TA) og var dermed falt. 
 
Innstillingens punkt 3 ble vedtatt med 55 stemmer (H, A, MDG, SV, Sp, R, V, KrF, Pp, UAV 
(TS, OR) 
 
Merknad fra innstillingen ble vedtatt med 36 stemmer (A, MDG, SV, Sp(2), R, V, KrF). 
 
 
Utvalg for miljø og byutvikling behandlet saken i møtet 31.08.2023 sak 282/23 og avga 
følgende innstilling:  
Utvalgets innstilling er likelydende med bystyrets vedtak.  
 
Byrådet behandlet saken i møtet 10.08.2023 sak 282/23  
Byrådet innstiller til bystyret å fatte følgende vedtak: 
Med unntak av merknad er byrådets og utvalgets innstilling likelydende.  
 
 
 
Bystyrets kontor, 03.10.2023 
 
 
Andreas Graue Berg 


